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نگاهی به دیروزنامه های زنجیره ای

روزنامه دولت؛ 
اگر ما نبودیم بدتر از این می شد!

سرویس سیاسی- 
روزنامه دولتی ایران در شماره دیروز خود در گزارشی با عنوان »موج سواری انتخاباتی روی طرح بنزین« نوشت: »... 
همگی بخوبی می دانند چه شرایط و عواملی باعث شد تا دولت به ناچار مجری طرحی باشد که آخرین گزینه اش در لیستی 
بود که برای تمشیت امور کشور در نظر گرفته شده بود. در واقع اگر آنان ]منتقدان[ نیز در رأس قوه مجریه بودند، احتمال 
اینکه در سال  93-94 مجبور به احیای طرح سهمیه بندی بنزین بشوند، خیلی بالاتر از این بود که در سال 98 ناگزیر از 

اجرایش شوند.«
گفتنی است دولت روحانی با انتقادات جدی از دوره ریاست جمهوری قبل از خود بر سر کار آمد. دولتمردان تدبیر و 
امید عنوان می کردند که برای اینکه اوضاع کشور بهبود یابد ابتدا بایستی آوارهای باقی مانده از اقدامات دولت های نهم و 
دهم را از سرراه بردارند. دولت در حوزه های مختلف اقدام به تخریب دستاوردهای دولت پیشین کرد. از مسکن مهری که 
مزخرف خوانده شد تا سهمیه بندی بنزینی که کار بیهوده ای نامیده شد، دولتمردان یازدهم سعی کردند همه دستاوردهای 

دولت قبل را تخریب کنند.
دولت روحانی از ابتدا فعالیت خود طرح سهمیه بندی بنزین را منقضی کرد. استدلال »بیژن نامدار زنگنه« وزیر نفت این 
بود که این طرح در هیچ کجای دنیا انجام نمی شود و بنابراین کار بیهوده ای است که در کشورمان این کار انجام شود. اما بعد 
از اینکه دولت این طرح را با هزینه بالا لغو کرد دوباره در دو سال مانده به دولت دوم روحانی با شرایطی خاص آن  را احیا کرد.

حذف کارت سوخت در سال 94 مصرف سوخت را چنان افزایش داد که امروز همین روزنامه در صفحه اقتصادی اش 
تیتر زده است »واردکننده بنزین می شدیم، دو سال دیگر« این خطای بزرگ بستر و فرصت دلچسبی نیز برای قاچاقچیان 
فراهم کرد و ارگان دولت خسارت قاچاق بنزین را روزانه 100 میلیارد تومان اعلام کرده بود که ظرف چهار سال، بالغ بر 

144 هزار میلیارد تومان می شود! دولت باید پاسخگوی وارد کردن چنین خسارت هنگفتی به کشور باشد. 
روزنامه آفتاب یزد چند روز پیش نوشت: »آقای روحانی معتقد بودند سیستم دو نرخی بنزین فسادزاست و کارت های 
سوخت را برچیدند اما مجددا توسط دولت شان این سیستم به قول خودشان فسادزا بازگشته و تمام مسئولین دولتی از 
وزیر و معاون گرفته تا سخنگو در حال برشمردن مزایای این سیستم هستند! خب طبعا از من روزنامه نگار که غریق در 
اخبار و تحلیل هستند تا مردم که رسانه ها را رصد می کنند هاج و واج می مانیم که اگر گفته قبلی رئیس دولت صحیح است 
اکنون چرا سیستم دو نرخی بازگشته است و اگر این سیستم به نفع جامعه است چرا رئیس جمهور محترم از فسادزا بودن 

آن گفته بودند. نکند چون طرح برای دولت قبلی بوده کنار گذاشته شده بود و قس علیهذا«
همچنین، روزنامه اعتماد سال گذشته نوشته بود: »حالا که به اینجا رسیده ایم شایسته است وزارت نفت به خاطر کنار 

گذاشتن »کارت سوخت« در سال 94، از مردم عذرخواهی کند.«
وضع موجود تقصیر دولت پنهان است!

روزنامه آرمان در مطلبی نوشت: »از سال 92 و پس از اتفاقاتي که در انتخابات ریاست جمهوري دوره یازدهم رخ داد، 
عده اي تحت عنوان دولت پنهان درصدد ناکام ماندن دولت برآمدند و تصمیم داشــتند که به مردم اثبات کنند که نباید 
چنین انتخابي مي کردید و حال که دست به چنین انتخابي زده اید باید هزینه آن را پرداخت کنید. بنابراین درصدد اهانت، 

توهین و چوب لاي چرخ دولت گذاشتن برآمدند«.
این روزنامه زنجیره ای در ادامه نوشت:»البته این موضوع جدیدي نیست چرا که در دولت آقاي هاشمي و دولت اصلاحات 

از این رفتارها به  وفور دیدیم و چندان جاي تعجب ندارد«.
اکنون دولت وارد هفتمین سال فعالیت خود شده است اما با این حال فعالین مدعی اصلاحات همچنان قصور و تقصیرهای 
دولت را به گردن دیگران می اندازند.در دولت اول روحانی، قصور و تقصیرها به گردن دولت قبل انداخته می شد و حالا وضع 

موجود به گردن دولت پنهان و تحریم ها انداخته می شود. 
نکته قابل توجه اینجاست که کارنامه دولت روحانی خالی است. اکثریت مطلق دولت نیز در اختیار مدعیان اصلاحات 
است. بنابراین این طیف به این دلیل که مهارت خاصی در فرار از مسئولیت دارد، با توهین به شعور مردم از پاسخگویی 

درباره کارنامه خود و چرایی وضع موجود فرار کرده و به فرافکنی روی آورده اند. 
اگر از رانت استفاده کنیم تیتر کیهان می شویم

روزنامه آفتاب یزد در شماره دیروز خود به بازنشر بخش هایی از مصاحبه سعید لیلاز پرداخته و نوشته است: »مشهورترین 
حامی قانون جدید مدیریت مصرف سوخت، »سعید لیلاز« فعال سیاسی اصلاح طلب است.«

در ادامه این نوشــتار می خوانیم: »]لیلاز:[ من مســئله اصلی ام مبارزه با آمریکاست؛ عقب راندن آمریکا از این تعدی 
جدیدی است که به ساحت ایران دارد و خیلی ها به اشتباه فکر می کنند این قضیه صرفا در ساحت جمهوری اسلامی مطرح 
است... شما بروید در تاکسی های ایران بنشینید؛ ببینید چه خبر است. شما در دوبی اصلا نمی توانید حرف از سیاست بزنید، 
نه فقط علیه حکومت؛ اصلا نمی توانید حرف از سیاست بزنید. اصلا حوزه حکومت داری کاملا خارج از مردم است و مردم 

اصلا اجازه دخالت در آن ندارند.«
این اقتصاددان در ادامه افزوده اســت: »با همه احترامی که برای آقای جهانگیری و دولت آقای روحانی داریم وقتی 
قیمت دلار می خواهد از کنترل خارج شود بین مردم 18 تا 20 میلیارد دلار اسکناس توزیع می کنید، انتهایِ فساد است! 
وقتی دلار 4200 تومانی را به جای اینکه فقط به کالاهای اساسی آن هم در چارچوب کوپن بدهید به هرکسی که از در 

وارد می شود می دهید، ته فساد است!«
لیلاز سپس به بیان بخشی از خاطرات خود پرداخته است: »من به آقای سیف زنگ زدم. گفتم آقای سیف طلافروشی 
را متوقف کنید. گفت: »به من گفته اند نمی شود و باید ادامه دهیم. من هم مثل تو فکر می کنم.« گفت: »به من گفته اند 
بفروش«!حتی به من گفتند تو که می دانی دارد گران می شود و اینها هم که دارند می فروشند برویم بخریم. من می گفتم 
ما که مثل خانواده های دیگر نیســتیم. ما اگر برویم بخریم تیتر یک کیهان می شود. )خنده( بعد گفتیم ولش کن؛ صرف 

نظر از اینکه می شد یا نه.«
وی خاطرنشان ساخته است: »هیچ گاه یک کشور بر اثر تحریم زمین نمی خورد. ببینید من تاریخ تحریم ها در روابط 
بین الملل در تاریخ معاصر – یعنی اولین تحریم ناپلئون، چین و انگلیس – تا الان را دنبال کرده ام. این را می توانم در دانشگاه 
تدریس کنم. تا به حال هیچ شاهدی دیده نشده است که یک کشور ولو کوبا در برابر تحریم شکست خورده باشد. حجم 
اقتصاد کوبا شاید یک دهم یا یک پانزدهم ایران است... من از همان روز اول از بهمن 1396 که آقای ترامپ اعلام کرد که 
از برجام خارج خواهد شد یقین داشتم که ما وارد یک مسئله »آخرالزمانی« داریم می شویم. من معتقدم اگر ما از این واقعه 
آمریکا به سلامت بگذریم هیچ نیرویی در دنیا جلودار ایران نیست. این را آمریکایی ها، عربستان، امارات و اسرائیل می دانند. 

 ای بسا دوستان ما مثل روسیه و چین هم خیلی خوششان نیاید از این وضع.«
از برد-برد برجام تا برد-برد آشتی با سعودی ها!

روزنامه اصلاح طلب آرمان روزگذشته در یادداشتی با عنوان »بهبود روابط تهران-ریاض بازي »برد-برد« است« نوشت: 
»افزایش تنش بین ایران و عربستان سعودی به ضرر همه کشورهای منطقه بوده و فقط شامل این دو کشور نخواهد شد. 
در داخل کشور ما نیز باید یک هماهنگی در زمینه روابط با کشورهای منطقه وجود داشته باشد. به هر صورت وزارت امور 
خارجه به عنوان مسئول اجرای سیاست خارجی کشور باید نقش اصلی را در این زمینه داشته باشد. دیگر دستگاه ها نیز 
باید از هرگونه موضع گیری یا اقدام ناهماهنگ در حوزه سیاست خارجی پرهیز کنند چرا که این اقدامات، هر چند کوچک 
می تواند مشکلاتی بزرگ برای کشور ما ایجاد کند. این ناهماهنگی ها در برخورد با کشورهای منطقه سبب آسیب دیدن 

منافع ملی ما خواهد شد«
گفتنی است اصلاح طلبان مدعی هستند که ایران با تجدیدنظر در رفتار منطقه ای خود باید به توافق برد-برد با آل سعود 
برســد. این در حالی اســت که آل سعود در سال های اخیر دست به جنایات متعددی زده است. از فاجعه منا که منجر به 
شهادت حدود ۵00 ایرانی شد تا کشتار زنان و کودکان بی گناه در یمن و بحرین و حمایت از گروهک های تروریستی در 

عراق و سوریه و افغانستان و لبنان و نیجریه.
این ادعا که اقدامات منطقه ای ایران، عامل اختلاف با آل سعود است، در حقیقت پذیرش اتهام آمریکا و انگلیس و فرانسه 
)حامیان و تجهیزکنندگان تروریسم در منطقه( و آل سعود )گماشته و نوچه نظام سلطه و گاو شیرده ترامپ( مبنی بر نقش 
ایران در بی ثبات کردن منطقه است. از سوی دیگر دولت و اصلاح طلبان با شعار »امید« وارد انتخابات شدند و مقصود آنان 
از امید، گشایش های اقتصادی و معیشتی حاصل از برجام بود و دولت هم از ابتدا برجام را یک معامله برد ـ برد می دانست 
اما امروز از این توافق خسارت بار پذیرش سنگین ترین رژیم بازرسی و محدودیت ها و نابودی دستاوردهای هسته ای نصیب 

ایران شد و طرف مقابل حتی به یک درصد تعهدات خود هم عمل نکرد. 

درمکتب امام

خلاصه کلام...
ملتى كه در خط اسلام ناب محمدى)ص( و مخالف با استكبار و پول پرستى و تحجرگرايى و مقدس نمايى 

اســت، بايد همه افرادش بســيجى باشند و فنون نظامى و دفاعى لازم را بدانند، چرا كه در هنگامه خطر 

ملتى سربلند و جاويد است كه اكثريت آن آمادگى لازم رزمى را داشته باشد. خلاصه كلام، اگر بر كشورى 

نواى دلنشين تفكر بسيجى طنين انداز شد، چشم طمع دشمنان و جهانخواران از آن دور خواهد گرديد و الّا 

هر لحظه بايد منتظر حادثه ماند.
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انسان، کامل ترین مخلوقات است که خداوند او را به عنوان خلیفه خودش معرفی کرده،خداوند 
براي همه مراحل رشــد و تکامل انسان کمک هایی به او کرده است؛ در مرحله اول، برای شناخت 
صحیح، عقل را به او داده و در ادامه نیز پیامبران الهی را فرستاده است تا راه صحیح را به او نشان 

دهند.
در همه افراد انسان ویژگی های مشترك وجود دارد، اما با وجود این ویژگي هاي مشترك، همه 
انسان ها یکسان نیستند؛ حتی می توان گفت در ویژگی های شخصی افراد نمی توان دو نفر را مثل 
هم یافت. از این رو نمی توان برنامه واحدی برای همه انسان ها در راه رسیدن به کمال ارائه داد؛ زیرا 
هر یک از افراد بشر ویژگی های خاصی دارند که بسیاری از آنها قابل تغییر نیست. این مسئله ایجاب 

می کند که برنامه های متفاوتی برای تکامل افراد مختلف وجود داشته باشد.
اشتراک انسان ها در اصل انسانیت و تکامل

 البته اســتعدادها، وظایف و حقوق انســان ها، دارای جهات مشترکي است؛ زیرا هدف خلقت 
انسان ها یک امر مشترك است و از همین رو برای رسیدن به این هدف باید برنامه مشترکی در نظر 
گرفته شود و اگر غیر از این باشد، در حق افراد ظلم شده است؛ اما با توجه به تفاوت های انسان ها، 

گاهی شیوه رسیدن افراد به آن هدف با دیگران متفاوت است.
همه انسان ها، در اصل انسانیت مشترك هستند؛ لذا خداوند برخی حقوق، وظایف و استعدادهای 
مشــترك برای آنها در نظر گرفته اســت. اما برخی انسان ها، مرد و بخش دیگر زن هستند که هر 
یک ویژگی های جسمی، روانی و استعدادهای خاصی دارند. اما تشخیص اینکه مرز مشترك و مرز 
اختصاصی کجاست، نیاز به دقت دارد و همین امر از دیرباز مورد مناقشه بوده که اشتراکات حقوق و 
تکالیف زن و مرد و اختلافاتشان کدام است؟ در این باره نظریه هایی نیز ابراز شده که می توان گفت 
اکثر آنها اشتباه است. مرد و زن در کمال نهایی نیز مشترك هستند و هر دو استعداد رسیدن به این 
کمال را دارند. این کمال، همان قرب الهی است. اینکه انسان می تواند به مقام خلیفه اللهی برسد، به 

خاطر این است که این استعداد را دارد که شبیه خدا شود.
حضرت مریم، همسر فرعون و بالاتر از همه زن ها، حضرت زهرا)س( الگویی برای همه زنان و 
مردان عالم هستند. در جهت قرب الهی، فرقی بین زن و مرد نیست و حتی زنان می توانند در این 

مسیر الگوی مردان باشند.
ظلم به زنان در اثر افراط و تفریط

با وجود تفاوت های جسمی و روحی زن و مرد  که مستلزم تفاوت در برخی حقوق و تکالیف 
آنهاســت، اما این مسئله در طول تاریخ، برای بسیاری از انســان ها حتی بسیاری از پیروان ادیان 
آســمانی، درست حل نشده است. به عنوان مثال یک خانم مسلمان مصري در سخنرانی خود که 
در کنفرانسي در سوئیس ایراد کرد، اعلام کرد که ادیان ،زن را انسان نمی دانند! حال آنکه در قرآن 

بوضوح چنین دیدگاهی مردود شناخته شده است.
از ســوی دیگر عده ای راه افراط را پیموده و معتقدند بین زن و مرد در حقوق و تکالیف هیچ 
تفاوتی نیست و فقط اختلافاتی جزئی وجود دارد که تأثیری در وظایف، حقوق و مسئولیت ها ندارد.
تقریبا در تمام کشــورهای عالم، به زنان ظلم شــده است،شاید نتوان کشوری را یافت که در 
برهه ای از زمان حقوق زنان را آنگونه که شایسته جایگاه انسانی زن است، به وی داده باشند. زنان 
همواره مورد ظلم بوده اند؛ حتی امروز نیز به نام طرفداری از زن، زنان را فریب می دهند! این مسئله 
حتی در پیروان ادیان و حتی مســلمانان نیز وجود دارد؛ همین مسئله سبب شده تا زن ها همواره 
احساس کمبود، محرومیت و عقب ماندن از حقوق خود داشته باشند و به دنبال عکس العملی جهت 

گرفتن حقوق از دست رفته خود از مردان باشند.
گاهی به عنوان دفاع از حق زن و انتقام از محرومیت های گذشته، مجدداً زنان مورد ظلم قرار 
گرفته اند. حتی در برخي جوامع اسلامي نیز این احساس در برخی زنان وجود دارد که باید انتقام 
حقوق از دست رفته خود را از مردان بگیرند. شاید حتی در ذهن برخی زنان مؤمن و مقید به احکام 
شرعی نیز این تصور وجود داشته باشد که مورد ظلم قرار گرفته اند و  ازهمین رو به ابراز مخالفت با 

بعضی از احکام اسلامی و افراط و تفریط کشیده شوند.
متأسفانه بسیاری از زنان جامعه ما نیز به خاطر همین افراط و تفریط مورد ظلم قرار می گیرند، 
از ســویي در برخی نقاط، بخصوص روســتاها، علی رغم اینکه بیش از توان زنان از آنها کار کشیده 
می شود، اما در شأن و منزلت یک انسان مورد تکریم و احترام نیستند و حقوقشان تضییع می شود؛ 
از سوي دیگر افراط و انگیزه مطرح شدن برای انتقام گیری نیز سبب ظلم به خود زنان شده است.

مطرح شدن در جامعه، یکی از علل روانی بی حجابی 
یکــی از علل روانی بی حجابی ها انگیــزه مطرح کردن خود در جامعه اســت، در واقع فرد با 
این ذهنیت که به زن ظلم شــده و باید انتقام بگیرد، می خواهد با انجام رفتارهایي خود را مطرح 
کند. به عبارت بهتر این یک امر طبیعی اســت که وقتی انســان سرمایه ای دارد و کسی قدرش را 
نمی داند، می خواهد با مطرح کردن خود، سرمایه اش را به دیگران نشان دهد و عده ای گمان می کنند 
بی حجابی، نوعی مطرح شــدن در جامعه است. امروز بین افراط و تفریط قرار داریم و باید اعتراف 
کنیم که متدینان نیز در این زمینه به وظیفه شان عمل نکرده اند، برخي از همین متدینان سال های 
طولانی حقوق زن ها را آنگونه که باید، ادا نکردند و همین امر سبب شده تا نوعی احساس شکست، 
افســردگی و عقب ماندگی در ایشان به وجود بیاید. عکس العمل طبیعی این احساس نیز انتقام از 
طرف مقابل اســت که نمودهای آن در جوامع مختلف دیده مي شود. امروز عده ای از غرب زده ها و 
روشــنفکران با تمسک به ظلم هایی که به زن ها شده، وضعیت کشورهای به اصطلاح پیشرفته که 
حجاب را کنار گذاشته اند را به عنوان الگو معرفي کرده و چنین القا می کنند که در آن کشورها  به 

زنان حقوقی همانند مردان داده شده و ما هم باید چنین کنیم.
عدم تعادل بین حقوق زن و مرد، از کمبودهای جامعه

 یکی از کمبودهای جامعه اسلامی ما بر هم خوردن تعادل حقوق زن و مرد در جامعه است، 
از جمله مسائل مهمی که باید به آن توجه کنیم، همین مسئله است؛ انقلاب اسلامی برای این نبود 
که یک خانواده سلطنتی از حکومت ساقط شود و جای خود را به دیگری بدهد؛ تمام همّ و غم امام 
راحل)ره( به عنوان بنیانگذار این نظام، اسلام بود؛ نان و آب از دهان امام می افتاد، اما اسلام نمی افتاد. 
این یعني هدف اصلي انقلاب، جاري شدن اسلام در همه زمینه ها بود؛ در این مورد نیز هدف اسلام 

ایجاد تعادل بین حقوق زن و مرد است و انقلاب باید از هرگونه افراط و تفریطي جلوگیری کند.
مرز این افراط و تفریط کجاســت؟حتی در فهم این مسئله هم نقص ها و کمبودهایی داریم؛ 
زیرا حتی در برخی منابع، پیش فرض ها و پیش داوری هایی وجود دارد که اجازه فهم درســت را از 
ما می گیرد؛ پیش فرض های افراطی از یک ســو و پیش فرض های تفریطی از سوی دیگر. لذا یکی 
از وظایف فرهیختگان جامعه ما این است که از لحاظ نظری این پیش فرض ها را به صورت دقیق 

بررسی کنند و در عمل نیز تلاش کنند به عدالت و تعادل نزدیک شوند.
به عنوان نمونه، حق تحصیل براي زنان به عنوان یکی از مسائل مطرح در زمینه حقوق زنان 
اســت،تحصیل علم برای انسانیت است و به قشری از جامعه اختصاص ندارد؛ همان گونه که تقرب 
به خدا و معرفت به او برای همه است، تحصیل علم نیز حق همگان است؛ اما اینکه شرایط زندگی 
و منطقــه ای به گونه ای ایجاب کند کــه عده ای به دنبال فلان علم بروند یا تزاحماتی بین تکالیف 
به وجود بیاید که بر اساس آن برخی دنبال علم بروند، مسئله دیگری است؛ اما اصل تحصیل علم 
اختصاصی به زنان یا مردان ندارد. حقوق و تکالیفی که ناشی از انسانیت انسان است، مشترك بین 
زن و مرد است، صرف نظر از این مشترکات، بر هیچ عاقل منصفی پوشیده نیست که برخی حقوق 
و تکالیف با توجه به اقتضائات خلقت مرد یا زن است؛ مثلا بقاء نسل انسان دو رکن دارد که هر رکن 
وظیفه خاص خود را دارد و وظایف آنها قابل تبادل نیست. یکی از مسائلی که حتي بین زنان مؤمن و 
متدین مورد بحث است، مسئله چند همسری است؛ در این زمینه کساني می گویند اگر تعدد همسر 
جایز است، باید هم برای مرد باشد، هم برای زن! چرا فقط مرد حق ازدواج با چند همسر را داشته 
باشد؟! این سؤالي است که به دنبال آن مسائل دیگري نیز مطرح می شود و چه بسا زنان مؤمن تعبداً 

نظر اسلام را در باره آن بپذیرند؛ اما در ذهنشان چنین سؤالی وجود دارد.
پاســخ بسیاری از سؤالات را مي توان بر اساس علم، تجربه و تفکر دریافت؛ اما فهمیدن برخی 
مسائل فقط از طریق وحی ممکن است، ما ابتدائاً حکمت بسیاری از مسائلی را که وحی بیان کرده 
است نمی فهمیم؛ مثل اینکه چرا نماز صبح باید قبل از طلوع خوانده شود؟ شاید در مواردي برخي 

کلیات را بفهمیم؛ اما درك تمامي جزئیات بسیاری از امور بدون راهنمایی وحی ممکن نیست.
اگر ما واقعا به این مســئله ایمان داریم و پذیرفته ایم که وحی راه ســعادت ماســت، باید به 
راهنمایی های وحی نیز ملتزم باشیم، لازمه ایمان، پذیرش راهنمایی های وحی است؛ باید قبول کنیم 
که عقل در فهم کامل همه امور موفق نیســت؛ لذا باید به معارف الهی و فهم معصومان )ع(اعتماد 

کنیم و باور داشته باشیم که آنها بهتر از ما می فهمند و راه سعادت بشر را بهتر از ما می شناسند.
باید اعتراف کنیم که حتي در جامعه ما نیز در زمینه حقوق انسانی انسان ها که برخی از آنها 

ویژه زنان یا مردان است، خوب عمل نکرده ایم.
باید بانوان عالم با تألیف کتاب، تدریس، شرکت در کنفرانس های علمی و ارائه، با رعایت حدود 
شرعی نقش خود را ایفا کنند، اما این کارها نباید به حقوق و تکالیف اختصاصی آنها ضرری بزند؛ 

ولی وقتی زنانی عالم شدند، باید جامعه نیز از علم ایشان استفاده کند.
بیانات آیت الله مصباح یزدي )دام ظله( در دیدار جمعی از مسئولان جامعهًْ الزهرا

 و شورای سیاست گذاری همایش کتاب سال بانوان؛ قم؛ 97/11/27 
زلال بصیرت روزهای پنج شنبه منتشر می شود.

حقوق زنان، میان افراط و تفریط

فرمانده نیــروی دریایی ارتش گفت: 
احیای ناوشکن دماوند با قابلیت های بسیار 

پیشرفته در حال اتمام است. 
به گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان، امیر 
دریادار حســین خانزادی ، گفــت: بازدارندگی 
گســترش یافته به معنای توسعه ظرفیت ها و 
توانمندی های نیروی دریایی به سمت آب های 

آزاد در دستور کار این نیرو قرار دارد.
او افزود: برای تحقق این حرکت پر شتاب، 
نیروی دریایــی به مجموعــه ای از تجهیزات، 
قابلیت هــا و توانمندی ها نیاز دارد که بتواند در 
دریا های آزاد به نفع امنیت دریانوردی جهانی و 

اقتصاد ملی تلاش داشته باشد.
فرمانــده نیروی دریایــی ارتش جمهوری 
اســلامی ایران گفت: کار ساخت تجهیزات به 
صورت 100 درصدی با استفاده از ظرفیت های 
داخلی کشــور و با تمرکز بر بخش قابل توجهی 
از ظرفیت های استان هرمزگان و توانمندی های 
علمی و صنعتی کشور به سرعت در حال انجام 
است و در آینده شاهد تغییرات گسترده در حوزه 

تجهیزات نیروی دریایی خواهیم بود.
او تصریح کرد: بهمن ماه امســال شــاهد 
الحاق ناوشــکن دنا به مجموعه ناوگان جنوب 
در بندرعباس خواهیم بود، دنا ناوشکنی جدید 
از کلاس موج و مشــابه ناوشکن های جماران و 
سهند اســت که با افزایش دانش علمی نیروی 

دریایی، قابلیت های جدیدی به آن افزوده شده و 
ظرفیت های بیشتری نسبت به سایر ناوشکن های 

کشور دارد.
امیر خانزادی گفت: در ناوشکن دنا سیلو های 
پرتاب موشک عمودی پرتاب در حال نصب است و 
این ناوشکن ضمن حمل بالگرد، ظرفیت مصونیت 

بخشی به شناور ها در ابعاد زیرسطح، سطح و هوا 
را نیز دارد.

او از الحــاق ناو موشــک انداز زره به ناوگان 
نیروی دریایی تا پایان ســال خبــر داد و افزود: 
این ناو یک شــناور بسیار تندرو با قابلیت حمل 
و پرتاب موشــک است. فرمانده نداجا از احیای 
ناوشــکن دماوند با قابلیت های بسیار پیشرفته 
تا پایان ســال جاری خبر داد و اظهار داشــت: 
کار احیای ناوشــکن دماوند در حال اتمام است 
و دماوند جدید با ســازه بسیار پیشرفته، سطح 
مقطعی بسیار کوچک، ظرفیت های رانشی جدید، 
سامانه های سنجنده بســیار پیشرفته، قابلیت 
رادار چشم عقاب، سیلو های پرتاب موشک های 
عمودپرتاب و سنجنده های زیرآبی و اژدر تا پایان 
سال به ناوگان نیروی دریایی ملحق خواهد شد.

او در پایان افزود: کار ساخت زیردریایی های 
جدید از کلاس فاتح به سرعت در حال انجام است 
و سال های آینده شاهد مجموعه های جدیدی از 
نسل جدید زیردریایی در ناوگان نیروی دریایی 

ارتش جمهوری اسلامی خواهیم بود.

دریادار خانزادی خبر داد

احیای ناوشکن دماوند تا پایان سال

دبیر شورای نگهبان با بیان اینکه هرکس 
قصد ثبت نام دارد خوب قانون را مطالعه کرده 
و از شرایط ثبت نام آگاه شود، گفت: آن هایی 
که شرایط قانونی را دارند برای نمایندگی 
ثبت نام کنند بنابراین افرادی که آلوده به 
فسادند باید بدانند مجلس جای آنها نیست.
آیت الله احمد جنتی، دبیر شورای نگهبان در 
جلسه این شورا با گرامیداشت هفته بسیج، گفت: 
تشکیل نهاد مقدس بسیج از ابتکارات حضرت امام 
خمینی)ره( است و این شجره طیبه در طول تاریخ 
انقلاب و در عرصه های گوناگون همچون 8 سال 
دفاع مقدس، مقابله با بحران امنیتی، خدمت رسانی 
در اتفاقات طبیعی نظیر سیل و زلزله همواره کنار 

مردم و پیشگام بوده است.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شورای نگهبان، 
وی در ادامه به آشوب های اخیر در کشور  اشاره 
کرد و اظهار داشــت: حجم تخریب ها، شــدت 

خشونت و اعمال  تروریستی و میزان خسارت وارده 
به اموال مردم و کشور توسط آشوبگران و حمایت 
دشمنان ایران همچون آمریکا و اسرائیل از آنها، 
همه و همه بیانگر این مسئله است که طراحی و 
برنامه ریزی این اتفاقات از قبل انجام شده بود که 
البته در بســتر اعتراض به افزایش قیمت بنزین 

زودتر عملیاتی شد.
آیت الله جنتی تأکید کرد: البته حضور مردم 
در راهپیمایی های خودجوش در شهر های مختلف 
کشور و تلاش های دستگاه های انتظامی  و امنیتی 

طراحی دشمنان را ناکام گذاشت.
دبیــر شــورای نگهبان ضمــن قدردانی از 
تلاش های نیروی انتظامی  و نهاد ها و دستگاه های 
اطلاعاتی برای شناســایی و دستگیری عاملان 
و سرشبکه های ایجاد آشــوب در کشور، از این 
نهاد ها خواست با دقت نسبت به تفکیک معترض 

از اغتشاشگر اقدام کنند.

وی در عین حال متذکر شد: البته مسئولان 
می توانستند به شیوه بهتری درباره طرح افزایش 
سوخت اطلاع رسانی و افکار عمومی  را اقناع کنند 
که متأسفانه این کار نشد؛ با این حال تمام دقت 
و تلاش خود را بکنند تا  اشــکالات اجرایی این 

طرح مرتفع شود.
آیت الله جنتی افزود: گزارش های میدانی از 
افزایش قیمت برخی کالا های ضروری مردم و در 
پی آن احتکار برخی اقلام از سوی عده ای سودجو 
حکایت دارد که مسئولان باید مراقبت و نظارت 

جدی داشته باشند تا قیمت ها بالا نرود.
دبیر شــورای نگهبان با  اشــاره به انتخابات 
پیش رو، یادآور شــد: همه مسئولان باید تلاش 
کنند تا انتخابات اسفندماه همچون گذشته، سالم 

و با حضور گسترده مردم برگزار شود.
وی افــزود: از ابتدای هفته آینده ثبت نام از 
داوطلبان نمایندگی مجلس آغاز می شود و من 

توصیه می کنم کــه هرکس قصد ثبت نام دارد، 
خوب قانون را مطالعه کرده و از شرایط ثبت نام 

آگاه شود.
آیت الله جنتی تصریح کــرد: آن هایی که 
شــرایط قانونی را داشته باشند و انگیزه ای جز 
خدمــت و رفع مشــکل مــردم را ندارند برای 
نمایندگی ثبت نــام کنند و افرادی که آلوده به 
فسادند و انگیزه های سوء دارند باید بدانند مجلس 

جای آنها نیست.
دبیر شــورای نگهبان در ادامــه با انتقاد از 
کنار گذاشتن اصلاحیه قانون انتخابات از دستور 
کار مجلس طی روز های گذشــته، تأکید کرد: از 
مجلــس گلایه دارم که چرا اهتمام ویژه ای برای 
تصویب و به سرانجام رساندن این طرح ندارد در 
حالی که در صورت تصویب این طرح بخش قابل 
توجهی از مشکلات و نواقص فعلی قانون انتخابات 

حل می شود.

در جلسه شورای نگهبان

آیت الله جنتی: افراد آلوده به فساد بدانند مجلس جای آنها نیست

سخنگوی دولت گفت: حدود80 درصد 
مدیران خود  دریافتی  دولتی  دستگاه های 
را در ســامانه حقوق و مزایا ثبت کرده اند 
و مابقی دســتگاه ها نیز در حال بارگذاری 

اطلاعات هستند.
علی ربیعی سخنگوی دولت روز گذشته در 
جلســه مطبوعاتی خود با خبرنگاران در حاشیه 
نشســت هیئت دولت در پاسخ به سؤال خبرنگار 
کیهان درباره تذکر یکی از نمایندگان مجلس به 
رئیس جمهــور درباره عدم ثبت دریافتی مدیران 
دولتی در ســامانه حقوق و مزایا گفت: بر اساس 
اطلاعاتی که من از دو هفته قبل دارم حدود 80 
درصد دستگاه های دولتی دریافتی مدیران را در 

سامانه حقوق و مزایا ثبت کرده اند. 
وی افــزود: برخی نهادهای عمومی  و برخی 
نهادهای دولتی هنوز در این زمینه اقدام نکرده اند 
که به گفته آقای جمشید انصاری رئیس سازمان 
اداری و استخدامی  مابقی دستگاه های دولتی نیز 

در حال بارگزاری اطلاعات مدیران خود هستند.
ربیعی با  اشاره به اجرای طرح کمک مالی- 
معیشــتی به خانوارهای نیازمند، اظهار کرد: در 
نمودار توزیع کمک مالی- معیشــتی کاملاً قابل 
مشــاهده اســت که 82/1 درصــد خانوارها در 
سیســتان و بلوچستان، 79/2 درصد در خراسان 
شــمالی، 78/4 درصد در خراســان جنوبی، 78 
درصد در گلستان و 77/7 درصد در لرستان یارانه 

را دریافت کردند.
ربیعی افزود: ۵7/2 درصد خانوارها در استان 
تهران کمک مالی معیشتی را دریافت کردند. به طور 
طبیعی نیمی  از ساکنان استان تهران در این طرح 
قرار نگرفتند؛ ولی همان گونه که روز اول اعلام شد، 
تفاوتش با روش های قبل در این بود که ما بتوانیم 

عادلانه نسبت به افراد یارانه را توزیع کنیم. 
گران فروشی هایی شده 

ولی باید نظارت بیشتری داشته باشیم
ربیعی در پاسخ به سؤالی در رابطه با افزایش 
قیمت برخی از کالاها در پی گران شــدن بنزین 
و اقدامــات دولت برای مقابله با آن، با بیان اینکه 
در لوازم خانگــی 11 تا 13 درصد افزایش تولید 
داشته ایم و قیمت ها افزایشــی نداشته اند اما در 
این کالاها گران فروشی داریم، گفت: سامانه 124 
راهی برای مقابله با این گران فروشی است. اعلام 
کرده ایم در کالاهای دولتی افزایش قیمت نخواهیم 
داشت. هزینه های تاکسی های اینترنتی یا آژانس ها 
کنترل شــده است، اما در حمل  و نقل خصوصی 

افزایش انجام شده است.
وی افزود: در حمل  و نقل کالاهای کشاورزی 
نیــز افزایش قیمت وجود داشــته و برای همین 
سهمیه  ویژه ای برای وانت بارها که در این زمینه 
فعالیــت می کنند در نظر گرفته شــده اســت. 
گران فروشی و سوءاستفاده ها وجود دارد بنابراین 
باید دولت جدی تر عمل کند. در دولت تأکید شده 

است که باید کنترل بیشتری انجام و با متخلفان 
برخورد شود.

اغلب دانشجویان بازداشتی آزاد شدند 
منصور غلامی  وزیر علوم، تحقیقات و فناوری 
نیز در حاشیه جلسه روز گذشته هیئت دولت درباره 
وضعیت دانشــجویان بازداشتی گفت: با توجه به 
اینکه این دانشجویان خارج از دانشگاه بازداشت 
شده اند و اغلب آنان آزاد شده اند، امیدواریم تخلف 
سنگینی مرتکب نشده باشــند. در صورت لزوم 
حتما دیداری با رئیس قوه قضائیه  ترتیب می دهیم.
ریالی از درآمد ســهمیه بندی بنزین 

صرف بودجه عمومی  نمی شود
محمد شریعتمداری وزیر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی دولت هم در پاســخ به پرسشی درباره 
معیارهای حذف افراد از دریافت بســته حمایتی 
معیشتی دولت یا تأکید بر اینکه کلمه حذف در 
این موضوع صدق نمی کند، اظهار کرد: این طرح بر 
مبنای آزمون وسع با گرایش به افراد با درآمد کم، 
پایین و متوسط اجرایی شد.در این طرح پرداخت ها 
در 3 نوبت قریب به 60 میلیون نفر صورت گرفت.
وزیر کار خاطرنشان کرد: یارانه ها و کمک های 
معیشتی ارتباطی به هم ندارد. البته تمکن مالی 
در هر دو موضوع مورد توجه دولت است و برخی 
معیارها مشابه است ولی اینکه با ثبت نام کمک های 

معیشتی یارانه ها قطع شود چنین نیست.
وی در ادامــه در پاســخ به برخی تناقض ها 

درباره پرداخت کمک های معیشتی نیز بیان کرد: 
نزدیک به 60 میلیون نفر کمک دریافت کرده اند 
و  تردیدی در آن نیست. در اینکه دولت حتی یک 
ریال از افزایش بنزین را در بودجه عمومی مصرف 

نمی کند نیز  تردیدی وجود ندارد.
بهره برداری از بزرگ ترین نیروگاه بادی
 در سفر رئیس جمهور به آذربایجان

رضا اردکانیان وزیر نیرو هم در حاشیه جلسه 
هیئت دولت و در جمع خبرنگاران اظهار داشت: 
عصر چهارشــنبه به مناسبت سفر رئیس جمهور 
به اســتان آذربایجان شرقی،  بزرگ ترین نیروگاه 
تاسیس شده بادی به ظرفیت 20 توربین دو و نیم 
مگابایتی در شهرستان میانه به بهره برداری رسید.

وی ادامه داد: برای این نیروگاه به ارزش 960 
میلیارد تومان سرمایه گذاری صورت گرفته و عمدتاً 
ساخت داخل ایران است یعنی برای ساخت آن از 

ظرفیت داخلی کشور بهره مند شده ایم.
اردکانیان اظهار داشت:  امروز خوشبختانه بعد 
از مصوبه شورای عالی اداری که دو ماه پیش توسط 
رئیس جمهور، اعلام شد مبنی بر یکپارچه سازی 
شــرکت های آب و فاضلاب روســتایی و شهری 
در جهت ســرعت دادن به آبرسانی به روستاها 
و اســتفاده بهتر از همه امکانــات موجود، منابع 
انسانی،  ظرفیت های تخصصی و منابع مالی؛ امروز 
هیئت وزیران بنا به ضرورت می بایست مصوبه ای 

می داشت که به تصویب هیئت دولت رسید.

ربیعی:

80 درصد دستگاه های دولتی دریافتی مدیران خود را 
در سامانه حقوق و مزایا ثبت كرده اند

رحمانی فضلی گفت در آشوب های اخیر، 
اراذل و اوباش 7۳1 بانک، 1۴0 مکان عمومی، 
70 پمپ بنزین و 9مکان مذهبی، ۳07 خودرو 
و 107۶ موتورسیکلت را آتش زده یا تخریب 

کردند. 
»عبدالرضــا رحمانی فضلی« وزیر کشــور با 
حضور در برنامه تلویزیونی »نگاه یک« با تبریک 
هفته بسیج درخصوص طرح سهمیه بندی بنزین 
و در پاســخ به سؤالی برای انتخاب این بازه زمانی 
برای اجرای طرح، اظهارداشت: تا ساعت 12 و ربع 
تا 12 و نیم هیچ رســانه خارجی انعکاسی در این 
مورد نداشت، از آن ساعت به بعد رسانه های خارجی 
شروع کردند به حمله کردن و تهییج کردن. اگریک 
روز قبل بود قطعا تحریکات بیشتر و خسارات ما 
بیشــتر بود. بنابراین طرح در مرحله اجرای اولیه 
بدون هیچ حادثه ای اجرا شــد و ما تا عصر جمعه 

ساعت حدود 4 و ۵ هیچ مشکلی نداشتیم.
وزیر کشور افزود: ما تا جمعه ساعت چهار و 
پنج مشکلی نداشــتیم. از لحظه ورود رسانه های 
خارجی و تهییج و فراخوان دادن، ما شاهد بحران 
شدیم. رسانه های معاند تصاویری از دی 96 پخش 
می کردند تا نشان دهند کشور به هم خورده است. 
همچنیــن تصاویری از عراق را نشــان می دادند 
که اعلام می داشــتند ایران است. در نهایت ما با 
هسته های چهار و پنج نفره مواجه شدیم که همراه 
خود یک خانم داشتند و با کوکتل مولوتف، قمه 
و سلاح سرد حملاتی انجام دادند و اموال دولتی 
و شخصی را از بین بردند. این گروه ها با نیروهای 

ما درگیر می شدند.
وی بــا بیــان اینکه از این لحظــه به بعد ما 
شاهد بودیم که اعتراض سیاسی یا اجتماعی که 
می توانست در شــرایط مطلوب تری برگزار شود، 
تبدیل به شــرایط امنیتی شد و شــعارها تند و 
براندازانه شد، گفت: ما در آن مرحله که بعُد تخریب 
و آتش ســوزی زیاد شد مجبور شدیم اینترنت را 
مقطعی و موضعی قطع کنیم. اتفاقی مانند سال 
96 که اینترنت قطع شد. شورای امنیت تصویب 
کرد که اول محدودسازی شود و با گسترش به دیگر 
استان ها مسدود شد. این مسدودسازی به این معنی 
نیست که مسئولان اهمیت اینترنت یا مسایل مالی 
پیرامون آن را نمی دانند، بلکه به دلیل شرایط وقت و 
جلوگیری از مشکلات بیشتر این کار را انجام دادند 

تا هزینه بیشتری به کشور تحمیل نشود.

رحمانی فضلی افــزود: ما آمــار و اطلاعات 
میدانی داریم که جمعیتی حدود صد و سی هزار 
تا دویست هزار نفر در تجمعات بودند. این تعداد 
دایما می چرخیدند و در جاهای متعدد اغتشاش 
می کردند. مثلاً شــنبه در تهران صد نقطه دچار 
حادثــه و درگیری بود. البته نیم درصدی از مردم 
نیز حضور داشتند ولی عمده این مسایل ناشی از 

افرادی سازماندهی شده بود.
وی خاطرنشــان کرد: فرماندار شــهر قدس 
خانمی بود. من در انتصاب فرمانداران و به خصوص 
بانــوان ملاحظــات را دارم. در ورود و تســخیر 
فرمانداری توسط اغتشاشگران فرماندار خانم شهر 
قدس در صحنه ماند و صحنه را ترك نکرد. ایشان 
مسئولیت پذیر بودند و پای کار ماندند. در تمامی 
استان ها هم مسئولان پای کار بودند و در صحنه 

حضور داشتند. البته شدت و مدت فرق داشت.
وزیر کشــور ادامه داد: ما به جز چهار استان 
که هیچ اتفاقی نیافتاد و در برخی استان ها مثل 
کرمان و مشــهد یک شهر درگیر بود. در چهار و 
پنج استان شدت بیشتری داشت و برخی مناطق 
حاشیه ای بسیار شدت بیشتری داشت.   البته بحث 
خوزستان، فارس و تهران شدت بیشتری داشت. 
به طور کلی پنج استان درگیر بحران شدیدتری 
بودیم. روز شــنبه با توجه بــه فراخوان هایی که 
از قبل انجام شــده بــود و همچنین غافلگیری 
شهرداری به دلیل برف با ورود این گروه ها باعث 
مشکلاتی شدند که می شود گفت چهل الی پنجاه 

نقطه درگیری داشتیم.
وی با بیان اینکه ده الی پانزده درصد از کسانی 
که حضور داشتند، از مجرمان و سابقه داران بودند 
که قانون شکن بوده و خسارت هایی را وارد کردند، 
اظهار داشت: دخالت نیروهای خارجی را شما شاهد 
هستید که در چند روز اخیر مقام های آمریکایی، 
اروپایی، صهیونیستی  و برخی دیگر رسماً اعلام 
حمایت می کردند و حتی خط می دادند و رسانه های 

خود را در اختیار می گذاشتند.
رحمانی فضلی افزود: در این آشــوب ها ما از 
منافقین، ســلطنت طلب ها و وهابیان داشتیم. ما 
اعترافاتی که داریم نشــان می دهد پول داشته و 
آن را خــرج می کردند. ما قاچاقچیان اســلحه را 
در این حوادث گرفتیم. این گروه ها برنامه بزرگی 
برای مختل کردن شاهراه ها و مسیرهای ارتباطی 
داشتند. چندبار تلاش کردند بزرگراه کرج به تهران 

را ببندند. مسیر جم به عسلویه را چند بار بستند و 
حتی با رگبار شلیک می کردند. در شهری که من 
نام نمی برم می خواستند مخازن بنزین را به آتش 
بکشند که نیروی انتظامی بنا به وظیفه خود حاضر 
شد. اگر این ورود رخ نمی داد، شاید نیمی از شهر 

در آتش می سوخت و فاجعه رخ می داد.
وزیر کشــور گفت: در شهر دیگری اعلام شد 
که در حال حمله به انباری هســتند که چندین 
تن ذخایر مواد غذایی در آن از شکر و برنج وجود 
دارد. نیروی انتظامی خودش را خوشبختانه رساند 
و نگذاشت اتفاق ناخوشایندی صورت بگیرد. حتی 

به پلیس شلیک می شد.
رحمانی فضلی ادامه داد: بر اســاس ماده 10 
احزاب ما بحث مجوز راهپیمایی را بررســی کرده 
و ســال گذشته 331 مجوز راهپیمایی در سراسر 
کشور داده ایم. اعتراض با اغتشاش متفاوت است و 
جمهوری اسلامی اعتراض مسالمت آمیز را تحمل 
می کند. در موضوع موسسات مالی غیر مجاز یادتان 
هست که حدود یکسال ما در جایی مثل تهران، 
شــاهد چند تجمع بودیم کــه در آرامش برگزار 
می شــد. گاها رئیس جمهور بارها حتی صبح  زود 

تماس می گرفت و پیگیر بود.
وی در پاسخ به این سؤال که برخی ها معتقدند 
که شدت برخورد نیروی انتظامی بیشتر بوده است، 
آیا آن را قبول دارید، گفت: باید دید این نقد را چه 
کسی انجام می دهد؛ رسانه های خارجی با القای 
برخی تصاویر به دنبال این کار هستند. قطعا مردم 
نیروهای خودشان را امین از نیروهای آمریکایی و 
صهیونیســتی می دانند. نکته بعدی این است که 
بیش از پنجاه مورد پایگاه نظامی و امنیتی مورد 
حمله قرار گرفت. در هر پایگاه اســلحه هابی برای 
دفــاع وجود دارد و وظیفه قانونی نیروی انتظامی 
دفاع اســت. نیروهای زخمی و مجروح در حوزه 
بسیج و نیروی انتظامی ما دو برابر نیروهایی است 

که در این حادثه آسیب دیدند.
رحمانی فضلــی به تخریب اماکن عمومی در 
اغتشاشــات اخیر  اشاره و تصریح کرد: 731 بانک 
را برای ایجاد مشــکل آتش زدند؛ همچنین 140 
مــکان عمومی، 70 پمپ بنزین و 9مکان مذهبی 
را تخریب و یا آتــش زدند. 307 خودرو و 1076 
موتورسیکلت را آتش زدند. تا زمانی که فعالیت ها 
منجر به تخریب و آتش سوزی نشد نیروی انتظامی 

برخوردی نداشت.

لیدرهای اغتشاشات دستگیر شدند
وی با  اشاره به حوادث دیگر گفت: من همان 
شب به علی عسگری زنگ زدم و گفتم ۵00 نفر 
می خواهند به طرف صدا و ســیما بیایند، به علی 
عسگری گفتم هر چقدر نیروی بسیجی دارید برای 
پاسداری بگذارید تا نیروی انتظامی و امنیتی برسد. 
البته نیروهای ما نگذاشتند تا آنها به صدا و سیما 
نزدیک شوند. کارگر شهرداری به این اغتشاشگران 
آب داد و به آنها گفت چیزی در شــهرداری برای 

تخریب نداریم اما آنها به او حمله کردند.
وزیر کشور  با بیان اینکه لیدرهای اغتشاشات 
دستگیر شدند، گفت: قبلا ملاحظاتی بود، الان که 
نفرات اصلی دستگیر می شوند برخی تماس های 
آنها با عناصر خارجی رصد شد و باید اعترافات آنها 

در تلویزیون پخش شود.
رحمانی فضلی گفت: موضوع بعدی که اتفاق 
افتاد این بود که از ظهر یکشــنبه تماس ها با ما  
شروع شد و می گفتند مردم می خواهند به خیابان ها 
بیایند. تلاش ما این بود که مردم عادی با آنها درگیر 
نشوند چرا که آنها مسلح بودند حتی در یک فیلمی 
هم که پخش شــد در قهوه خانه ای آنها مخدر و 

مشروب مصرف کرده و بعد به خیابان می آمدند.
وی تصریح کرد: از امامان جمعه شــهرها به 
ویژه زنجان، تبریز و چهار محال و بختیاری تشکر 
می کنم. این افراد اصرار داشتند و می گفتند مردم 
می خواهند به خیابان ها بیایند و در رابطه با تضمین 
امنیت این راهپیمایی ها صحبت شــد که امامان 

جمعه آن را تضمین کردند.
وزیر کشور در رابطه با جداسازی عوامل اصلی و 
لیدرها با سایر افراد گفت: با لیدرهایی مواجه هستیم 
که حتما با آنها باید برخورد شود. از قوه قضائیه هم 
می خواهیم که در رسیدگی به این پرونده ها تسریع 
کنــد. عده ای هم آتش زده و قتل انجام دادند که 
اینها مجرم هستند. دسته سوم افرادی هستند که 
دست به ارعاب، دستبرد و غارت از فروشگاه ها زدند. 
دسته چهارم هم فریب خوردند و حضور داشتند.

وی به آسیب دیدگان و جان باختگان حوادث 
اخیر  اشــاره کرد و گفت: در بین کسانی که جان 
باختند افرادی را داریم که با قمه، سنگ و یا تفنگ 
شکاری و یا آتش کشته شدند. شاهدان عینی آن 
هــم وجود دارد، البته با توجه به سیســتمی که 
نیروهای انتظامــی و امنیتی دارند به راحتی این 

افراد شناسایی شدند.

آمار وزیر كشور از خسارت آشوبگران
تخریب 731 بانک، 140مکان عمومی، 70پمپ بنزین و...

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: تا کی 
باید برای کسانی هزینه بدهیم که اقتصاد و فرهنگ 
دستشان است و نه تنها کاری نمی کنند بلکه خنجر 
هم می زنند؛ این سؤال امروز بسیجیان ما است که چرا 
برخی ها نه تنها مشکلات را حل و مرتفع نمی کنند 

بلکه گردن نظام، بسیجی ها و پاسدارها می اندازند.
محسن رضایی، دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام در 
پنجاه و پنجمین نشست ماهیانه جامعه اسلامی مدیران به 
افزایش نرخ بنزین و نحوه اجرایی آن توسط دولت اشاره و 
خاطرنشــان کرد: دولت در مسئله بنزین تدبیر ضعیفی را 
صورت داد و سبب شد ضد انقلاب بر موج آن سوار شود و 

برای نظام هزینه تراشی کنند.
وی گفت: مسئله بنزین می توانست با تدبیر بهتری به 
دست خود مردم صورت گیرد. چقدر درباره این روش مردم 
را توجیه کردند؟ در مسئله اقتصاد باید مردم را به صحنه 

آورد و به آنها اختیار و میدان داد.
رضایــی تاکید کرد: اگر روزی تولید ملی در ایران راه 
بیفتد، باید روزانه یک میلیون بشکه نفت وارد کنیم و اگر 
صنعت و خدمات ما مدرن شــود، نیاز به این میزان بشکه 
نفت داریم و آن زمان میلیاردها کالا صادر و وارد می کنیم.
دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام بر این باور است 
که یک تفکر می خواهد انقلاب را بیرون کند و تفکر دیگر 
بــا نجابت، صبر و حوصله با این تفکر کار می کند و دندان 

روی جگر می گذارد تا شاید این تفکر اصلاح شود.
وی اظهار داشت: تا کی باید برای کسانی هزینه بدهیم 
که اقتصاد و فرهنگ دستشان است و نه تنها کاری نمی کنند 
بلکه خنجر هم می زنند؛ این سؤال امروز بسیجیان ما است 
که چرا برخی ها نه تنها مشکلات را حل و مرتفع نمی کنند 

بلکه گردن نظام، بسیجی ها و پاسدارها می اندازند.
رضایی گفت: گفتند با برجام که گل سر سبدشان بود 

ایران را بهشت می کنیم. پس چرا ترامپ از آن خارج شد؟ 
آیا خروج رئیس جمهور آمریــکا از این معاهده به معنای 

شکست این تفکر نگاه به بیرون از مرزها نیست؟
دبیر مجمع تشــخیص مصلحت نظام خاطرنشــان 
کرد: ما با این اندیشه که اجازه نمی دهد اقتصاد مردمی 
و مدیریت کشور در امتداد رهبری قرار بگیرد و بعد هم 
به جای اعتراف به اشتباهات خود، مشکلات را به گردن 
رهبری می اندازند، چه کار کنیم؟ می گویند چرا رهبری 
هزینه شد؟ این حُسن را امام)ره( نیز داشتند که خود را 
فدای مردم می کردند. ما نباید اجازه دهیم این سرمایه های 

بزرگ خود را فدا کنند.
وی درباره سؤال یکی از حضار مبنی بر اینکه شورای 
عالی هماهنگی اقتصادی ســران قوا چیست؟ و آیا این به 
معنی از ارزش انداختن مجلس نیســت، تصریح کرد: یک 
ســال پیش جناب آقای رئیس جمهور به رهبری پیشنهاد 
کردند چون شرایط کشور سخت شده، شما به میدان بیایید 
و ما هر چه شــما بگویید عمل می کنیم؛ رهبری فرمودند: 
من طبق اصل 110 قانون اساسی سران قوا را مسئول این 
بخش می کنم، اما در چارچوب های قانونی عمل کنید و من 
را هم در جریان قرار دهید، بنابراین این به معنی تعطیلی 

مجلس نبوده است.
رضایی در پاسخ به این سؤال که آیا رهبری در جریان 
جزییــات افزایش نرخ بنزین قرار داشــتند یا خیر، گفت: 
رهبــری در جزییات دخالت نمی کنند که قیمت هر لیتر 
بنزیــن هزار یا هزار و پانصد تومان باشــد، کلیات را تایید 
می کنند و فرمودند از تصمیم سران سه قوه حمایت می کنم.
دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام درباره اغتشاشات 
اخیر نیز گفت: دست دشمنان خارجی در حوادث اخیر به 
وضوح روشــن بود و به دلیل شکست های پی در پی خود 

عقده ای شده بودند و خواستند عقده گشایی کنند.

محسن رضایی:

اقتصاد دستشان است
ولی نه تنها كاری نمی كنند كه از پشت خنجر هم می زنند


